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Protokół nr 10/2015 
 

posiedzenia Komisji Uzdrowiskowej Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytego w dniu 5 października 2015 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia. 

------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 8
00

,  zakończyło się o godz.8
40

. 
 

Przebieg obrad: 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji, pan Janusz Radzikowski, który 

na podstawie listy obecności stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy 

wymagane przepisami kworum, w związku z czym obrady są prawomocne. 
 

Listy obecności członków Komisji oraz zaproszonych gości stanowią załącznik 

nr 1 do protokołu.   
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Funkcjonowanie monitoringu w Parku Solankowym. 

2. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

3. Sprawy bieżące. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Proponuję, aby zamienić pkt 1 porządku obraz z pkt 2.  

Zaproponowaną zmianę porządku obrad przyjęto bez uwag i przystąpiono do 

jego realizacji (za - 5). 
                            
Ad. 1  Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Otrzymaliśmy w materiałach na Komisję projekt uchwały w sprawie 

opłaty uzdrowiskowej. Chciałbym poinformować państwa, że od 1 stycznia 

2016 r. pobieranie przez gminy opłaty miejscowej, uzdrowiskowej i targowej 

nie będzie obowiązkowe. Pobór tych opłat będzie wymagał podjęcia przez rady 

gmin uchwał w sprawie ich wprowadzenia. Nowelizacja ustawy o samorządzie 

gminnym oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2015 r. poz. 1515) 

wprowadziła istotne zmiany w ustawie z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach  

i opłatach lokalnych, w zakresie opłat. Wysokość stawek nie może przekroczyć 

kwot określonych w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 5 sierpnia 2015 r. 

w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych  

w 2016 r. (M.P. poz. 735). Ponadto, od 1 stycznia rady gminy zyskają 

uprawnienie do nałożenia obowiązku prowadzenia przez inkasentów ewidencji 

osób zobowiązanych do uiszczenia opłaty miejscowej oraz do określenia 

szczegółowego zakresu danych zawartych w tej ewidencji.  

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej wraz  

z uzasadnieniem. Projekt stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
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Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Czyli od 1 stycznia 2016 r. nie będzie obowiązku pobierania opłaty 

uzdrowiskowej? 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Nie będzie takiego obowiązku, jest to należność fakultatywna. Opłata 

uzdrowiskowa stanowi znaczny wpływ do naszego budżetu, otrzymujemy 

również jako Miasto Uzdrowiskowe tzw. dotację uzdrowiskową. Łącznie do 

budżetu corocznie wpływa ok. 3,5 mln zł, środków zewnętrznych na utrzymanie 

strefy uzdrowiskowej i Zakładu Robót Publicznych. Dlatego jest inicjatywa, 

ażeby wprowadzić tą opłatę w kwocie, która funkcjonuje w tej chwili.   
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Maksymalna kwota wynosi 4,27, a my mamy stawkę 4,20? 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Tak. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy są jeszcze inne pytania? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania.  
  
Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie opłaty 

uzdrowiskowej? 
 

głosowanie: za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się - 0 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Ad. 2  Funkcjonowanie monitoringu w Parku Solankowym. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

W pierwszej kolejności chciałbym dowiedzieć się, co będzie z radarem, który 

posiada Straż Miejska, a który już nie jest użytkowany? 
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

Nie zastanawiałem się nad tym jeszcze, ale być może wystąpimy do Inspekcji 

Transportu Drogowego z propozycją sprzedaży lub przekazania tego radaru.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Poproszę teraz p. Komendanta o przedstawienie materiału na temat 

funkcjonowania monitoringu w Parku Solankowym. 
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

Przestawił szczegółowo materiał, który stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Janusz Radzikowski - Przewodniczący Komisji: 

Czy są pytania do przestawionego materiału? 
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Magdalena Łośko: 

W Parku Solankowym dochodziło do dewastacji ławek w okolicach ogrodów 

zapachowych, ale z tego co wiem kamera tam zamontowana nie do końca 

spełnia swoją funkcję z uwagi na fakt, że po zmroku nic nie widać.  
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

Kamery przemysłowe nie są dobrej jakości, my sobie z tego zdajemy sprawę. 

Możemy starać się wymienić je na lepszej jakości, na takie, które będą 

rejestrowały po zmroku.  
 

Magdalena Łośko: 

Moim zdaniem warto byłoby w newralgicznych miejscach zamontować kamery, 

które rejestrują po zmroku. Zdewastowane ławki w rejonie Ogrodów 

Zapachowych dość długo były w takim stanie, a to zbyt dobrze na wizytówkę 

Parku nie wpływa. 
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

Po każdej nocce mam rano na biurku raport z 18 miejsc, w których dokonywane 

są kontrole w Parku Solankowym. Ja ten raport od razu wysyłam do Naczelnika 

Wydziału Gospodarki Komunalnej właśnie po to, żeby jak najszybciej usunięto 

tego rodzaju zniszczenia. 
 

Elżbieta Jardanowska: 

W ilu przypadkach można było na podstawie rejestracji kamery, ustalić sprawcę 

i wyegzekwować karę? Czy Straż Miejska posiada taką statystykę? 
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

Tego rodzaju statystyki my nie prowadzimy.  
 

Elżbieta Jardanowska: 

Czy są miejsca w Parku, w których jeszcze powinny według p. Komendanta 

pojawić się kamery? Czy uważa pan, że taki rodzaj monitoringu jest 

wystarczający? 
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

Na pewno chciałbym, aby kamera została zamontowana przy wejściu na mostek 

od ul. Przy Stawku. Można byłoby zamontować  kamerę w Ogrodach 

Papieskich przy pergolach, ale problemem jest bardzo duże zadrzewienie.  
 

Maciej Basiński: 

Moim zdaniem nie ma sensu montować dodatkowych kamer. Wydaje mi się,  

że złe jest działanie monitoringu, należałoby zwiększyć liczbę patroli w porze 

nocnej skoro kamery nocą nie rejestrują. Czy po tym jak nocne patrole pełni 

Straż Miejska widać poprawę bezpieczeństwa? 
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

Moim zdaniem Park Solankowy jest bardzo bezpieczny w porównaniu z innymi 

częściami miasta. W Parku Solankowym nie ma takich incydentów jak  rozboje, 

kradzieże torebek. Prócz sporadycznych dewastacji nie odnotowujemy 
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większych incydentów, to przecież jest 85 ha. Jeśli chodzi o patrole nocne  

to Staż Miejska pełni codziennie służbę od godziny 22.00 do 6.00 w samych 

Solankach. Jeśli występuje potrzeba, dodatkowy patrol jest od 18.00 do 2.00  

w nocy z piątku na sobotę oraz z soboty na niedzielę.    

Jestem w trakcie rozmów z firmą, która zajmuje się montażem kamer, najlepsze 

byłyby kamery mobilne, takie których miejsce monitorowania można byłoby 

zmieniać. Poza tym kamery powinny być bezprzewodowe, ponieważ nie 

możemy pozwolić sobie na rozkopanie Solanek.  

Z drugiej strony jeśli zamontujemy wszędzie kamery, osoby odwiedzające 

Inowrocław mogą pomyśleć, że jest u nas niebezpiecznie.  
 

Maciej Basiński: 

Czy patrole, które zajmowały się do tej pory radarem, nie mogłyby pełnić służby 

w Solankach? Moim zadaniem powinniśmy zwiększyć ilość patroli, a nie 

bazować na kamerach, które nie spełniają swojej funkcji.  

Czy Straż Miejska posiada statystyki związane z ilością wykroczeń w Parku 

Solankowym? 
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

My tego rodzaju statystyk nie prowadzimy, my nie mamy uprawnień do 

prowadzenia postępowań. Tego rodzaju statystyki posiada i prowadzi Policja. 

To Komendant Policji może państwu tego rodzaju statystyki udostępnić.  
 

Maciej Basiński: 

To znaczy, że nie posiada pan bazy, w której odnotowywane są zdarzenia  

w trakcie służby pełnionej przez Straż Miejską? Musi pan mieć kontrolę nad 

tym co strażnicy na służbie wykonują.  
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

Oczywiście, że taką kontrolę mam nad swoimi podwładnymi, codziennie jak już 

wcześniej mówiłem, rano na biurku mam raport ze służby w Parku 

Solankowym.  
 

Maciej Basiński: 

Pytam o to, ponieważ mieszkańcy zapytują nas o skuteczność Straży Miejskiej. 

Społeczeństwo nie wie jak wygląda efektywność Straży, dlatego moim zdaniem 

tego rodzaju statystyki powinny być prowadzone i udostępniane.  
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

Chciałbym zwrócić uwagę na jedną rzecz statystyki są dla służb, żeby 

dokładniej działać, one nie przekładają się na poczucie bezpieczeństwa. Poza 

tym wydaje mi się, że tematem tego punktu jest monitoring w Parku 

Solankowym.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Po wypowiedziach jakie usłyszeliśmy proponuję złożyć wniosek do p. 

Prezydenta z prośbą o zabezpieczenie w budżecie Miasta na 2016 r. środków 

finansowych na dodatkowe patrole Staży Miejskiej w Parku Solankowym,  

a jednocześnie nie przewidywać dodatkowych środków na monitoring wizualny. 
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Kto z państwa jest za takim wnioskiem? 
 

głosowanie: za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się - 0 
 

Komisja wniosek przyjęła, stanowi on załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Czy są jeszcze pytania do materiału związanego z monitoringiem? Nie widzę.  
 

Kto jest za przyjęciem informacji nt. „Funkcjonowania monitoringu w Parku 

Solankowym”? 
 

głosowanie: za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się - 0 
 

Ad. 3 Sprawy bieżące. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy są inne sprawy do omówienia? Nie widzę. 
 

W związku z tym, że nie ma już innych spraw, zamykam posiedzenie Komisji.  

 

Przewodniczący Komisji 
 

Janusz Radzikowski 
 

Protokółowała 
 

Justyna Gaczkowska 


